
Bestyrelsen for Børnehuset Ådalen og Ådalsskolen 

Bestyrelsesmøde onsdag d. 26.9.2018 kl. 18-21 

Deltagere: Jesper Kaasen Skovdal, Bjarke Jensen, Susanne Jakobsen, Birgit Vinther Høgfeldt, Hanne Holstein 
Ipsen, Carl Høj Laursen, Rubi Frahm, Jakob Hansen, René Hedegaard Nielsen (supp.), Tanja Vinther (medarb.), 
Mette Bach (medarb.), Rikke Jensen (medarb.), Mads (elevrep.), Magnus  (elevrep), Carsten Bonde Bräuner, 
Maibritt Vestergaard, Morten Borup 
Afbud: Hanne, Tanja, Carl, Rubi 
Mødested: Personalestuen, Ådalsskolen 

Det forventes, at man har spist hjemmefra, men i løbet af mødet vil der blive serveret lidt brød.  

Dagsorden 
Ordstyrer:  
Pkt. 1 Underskrive referat   5 min. 

Pkt. 2 Godkendelse af dagsorden  Kvalitetsrapporten er sendt ud i dag. Bestyrelsen skal 
indsende udtalelse inden d. 23.10. 
Bestyrelsen læser kvalitetsrapporten igennem derhjemme 
indenfor en uge, og mailer sammen i forhold til evt. 
udtalelse. Kommentarer sendes til Jesper, som 
sammenfatter en udtalelse. Spørgsmål sendes til Morten. 
 
Tavshedserklæring skal underskrives af 
forældrerepræsentanterne, da det er et krav for 
bestyrelsesmedlemmer. Man kun referere beslutninger og 
egne synspunkter fra bestyrelsesmøderne.  
Referatet skal egentlig være et beslutningsreferat, men der 
er enighed om, at det er rart med lidt flere nuancer i 
referatet. 

B 5 min. 

Pkt. 3 Siden sidst fra børnehuset og 
skolen 

Personalenyt:  
Kirsten Andersen har opsagt sin stilling som pædagog på 
skolen pr. 30.9. Hun vil gerne fortsætte sit arbejde indenfor 
specialregi. Vi har i skolen ansat Lone Lund, som er lærer 
frem til sommerferien. Hun skal varetage dansk som 
andetsprog, samt timer på 3. årgang. Hun starter på 
mandag. 
 
I børnehuset er der læringssamtale med forvaltningen. Her 
tales der om sprog, TOPI (trivselsundersøgelse) styrkede 
lærerplaner. 
D. 22.10 er der pædagogisk tilsyn kl. 8-10.30 i børnehuset. 
Rene og Jakob vil gerne deltage.  
Der har været sensommerfest. Det var en god aften. 
Engagerede forældre, god mad   
 
Borgermøde vedr. budget, vision og kommuneplan d. 20.9.: 
Jesper deltog. Det var et fint arrangement. Jesper opfordrer 
alle bestyrelsesmedlemmer til at deltage næste år. 
  
Debat vedr. tildelingsmodel: Bestyrelsen har fået en 
opfordring fra Molsskolen om, at vi deltog i debatten om 
tildelingsmodellen. Af flere årsager lavede bestyrelsen ikke 
et åbent brev. 
 
Borgermøde Liv i Ådalen d. 2.10.:  med fællesspisning. 
Tilmelding til fællesspisning var i mandags, men man kan 
stadig deltage. 
 
Kursus for nye skolebestyrelser d. 12.9. Morten og Hanne 
deltog: det ville have været godt, at der var flere fra 

O 25 min. 
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bestyrelsen repræsenteret. Det var et fint oplæg. Det blev 
tydeliggjort, at møderne er bestyrelsens møder, og at 
skolens ledelse sidder med som sekretærer. Det er vigtigt, at 
bestyrelsens medlemmer sætter sit præg på, hvad der skal 
arbejdes med. 
 
Tilbagemelding fra forældremøder: Bjarke deltog i 
indskolingen. Bjarke skulle have deltaget i udskolingen, men 
det lykkedes ikke.  
 
Budgetopfølgning:  
Det ser fornuftigt ud både for skole, SFO og børnehus. Pt 
ligger forbrugsprocenterne, hvor de skal. Vi ved ikke endnu 
ikke, hvor det ender, men forventer et merforbrug på 
skoledelen. Dette skyldes de afskedigelser, der har været i 
løbet af året. 
 

Pkt. 4 Nyt fra elevrådet Elevrådet har haft et møde. Posterne blev fordelt. Der blev 
talt om sidste år. Eksempelvis talte vi om buschaufførerne. 
Der er ingen problemer i øjeblikket.  
Vi talte også om tarzanbanen. 
Næste torsdag er der møde igen. 
 
Carsten foreslår, at elevrådet undersøger, om vi kunne få 
trampoliner, da det har været et ønske fra nogle elever. 
Gadeidræt.dk er en mulighed. Her kan man søge midler til 
udeaktiviteter for børn.  
 
Kunne eleverne inddrages i forhold til busserne. Det har der 
været tidligere været. Det har fungeret godt.  
 

O 10 min. 

Pkt. 5 Arbejdsdøgn for bestyrelsen – 
fastsættelse af dagsorden.  
 
Forslag fra sidste møde: 
Branding og evt. møde m. FI-
udvalget 
De styrkede læreplaner 
Brug af iPads, sociale medier 
m.m. 
Antimobbestrategi 
Klar til Læring 
 
Jesper, Jakob, (Hanne) og 
Morten er 
planlægningsudvalg. 

 
Fastsættelse af dagsorden: d. 26/27 okt. Kl. 15-kl.13 

 Antimobbestrategi 

 Helhedsplan for området (Hvordan kan vi gøre os 
attraktive?) 

 Teknologi- Facebook, telefoner, iPads - hvordan vil 
vi understøtte det, og hvordan vil vi afgrænse det? 
Hvad bringer fremtiden for eleverne og hvilke 
kompetencer er der behov for? 

 Hvordan skal skolen danne og hvordan? 

 At få indblik i børnehus og skole. Hvad arbejdes der 
med? Og hvad vil skolen gerne? 

 Principper, -Vi får kigget på dem og revideret dem. 
Morten laver en oversigt over, hvilke principper der 
er en skal opgave.  

 
Det vil være godt med forskellige typer af drøftelser. Jakob, 
Jesper og Morten kommer med et udspil. 

O 30 min. 

Pkt. 6 Årshjul for 
bestyrelsesarbejdet.  
Udkast til årshjul drøftes. 

Morten har lavet et udkast. En skabelon som kan tages frem 
årligt, og hvor man som bestyrelse kan skrive på.  
 
Kvalitetsrapport rykkes til august/september. 
Brugen af aula kunne være noget man satte på årshjulet. 
Tilsyn 
Årshjulet skal være præget af, hvad I i bestyrelsen er 
optaget af. 
Rundvisning på skolen og i børnehuset lægges ind i 
forbindelse med næste ordinære møde. 

D 15 min. 
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Pause 20 min 

Pkt. 7 PLF 2.0 – Professionelle 
LæringsFællesskaber er et 
arbejdsredskab, som skolerne 
i Syddjurs arbejder med 
støttet af midler fra A.P. 
Møllerfonden. På mødet gives 
en uddybning af indholdet. 

 
Maibritt orienterer omkring skolen arbejder med det PLF. 
PLF står for professionelle læringsfællesskaber. Personalet 
sidder i teams og arbejder sammen. Enten om en fælles 
udfordring/fokus eller et individuelt fokus.  
Man indsamler data (eks. elevmateriale, film, observationer, 
testdata) osv. Og bruger disse data til en snak om, hvilke 
overvejelser det giver anledning til i forhold til at justere 
praksis.  
 
Målet er at styrke elevernes læring ved at justere egen 
praksis, så på den måde er der både fokus på elevernes 
læring, men også på personalets.  
 

O 10 min. 

Pkt. 8 Høringssvar vedr. ”Vision og 
udviklingsstrategi for Syddjurs 
Kommune 2018-2030”.  
Se mere på 
www.syddjurs.dk/vision og i 
bilagene. 

 

 Hvordan får vi transporteret børnene rundt? Det er 
en udfordring at busser ikke er en mulighed.  

 Lav en cykelsti.  

 Stisystem mellem byerne i Ådalen, så man kan 
komme rundt. 

 Ungdomsskoletilbud - ung i Syddjurs, hvorfor er der 
ingen tilbud i Ådalen? 

 
Bjarke laver et udkast, og sender rundt. 
 

D
/
B 

10 min. 

Pkt. 9 Skolens Facebookside – 
brugen skal evalueres. 
Skolens retningslinjer er 
vedlagt, og bestyrelsen 
opfordres til at orientere sig 
på Facebooksiden inden 
mødet.  
Se bilag. 

 
Er der brug for at blive mere specifik i forhold til hvor ofte der 
kommer opslag? 
Man kunne også være mere målrettet i forhold til Syddjurs 
kommunes hjemmeside.  
Hvad er vi gode til på skolen? (bruge narrativer, video) 
Kunne man tage mere faglige ting op? 
Hvor meget skal vi sætte elever på Facebook? 
 
Hvem er vores målgruppe: forældrene, at give et mere 
nuanceret billede af hvad der foregår på skolen.  
 
Skulle vi være tydeligere i forhold til, hvad rammerne og 
formålet er for siden? 
Hvordan holder vi på vores elever? Via Facebook. Og hvilke 
historier er vigtige at få fortalt – og til hvem? 
Vi skal prioritere i, hvad vi skal fokusere på.  
 
Bestyrelsen er ikke enige. Vi drøfter det videre på vores 
bestyrelsesdøgn. Siden kører som nu indtil da.  
 

D 20 min. 

Pkt. 10 Input til dialogmøde for 
dagtilbud d. 6.11. Har 
bestyrelsen punkter, der 
ønskes drøftet på 
dialogmødet? 

Drøftelse i forhold til at kommunen understøtter madordning 
fælles for skole og dagtilbud.  
Morten sender det på vegne af bestyrelsen. 

 
Hvem deltager? Morten undersøger, hvor mange der kan 
deltage fra bestyrelsen. 
Jacob undersøger om han kan. Jesper kan ikke. 
Carsten deltager også. 

B 10 min. 

Pkt. 11 Indkomne sager til 
bestyrelsen 

 
Kongres for skole og forældre: Bjarke vil gerne deltage. Det 
koster 2000 kr. Skolen betaler. 

O 10 min. 

http://www.syddjurs.dk/vision
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Pkt. 12 Punkter til kommende møder Antimobbestrategi 

Facebook, (tages op halvårligt) 
Sprogvurdering 
Trivselsmåling 
Overgange 
Liv i Ådalen 
Sammenlægning af børnehus og skole 
UV ministeriet: Forsøg med de Frie skoler (Kunne det være 
noget for os) 

B 5 min. 

Pkt. 13 Evt. Carsten uddeler en forældrefolder omkring de styrkede 
læreplaner. 

 5 min. 

O: orientering 
D: drøftelse 
B: beslutning 

 

 


